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Voorwoord 

Beste vrienden van de Stedenband Dordrecht-

Varna. Zoals bekend telt de gemeente 

Dordrecht vijf stedenbanden.  Daarvan hebben   

Varna, Bamenda en Dordrecht Zuid-Afrika een 

eigen bestuur. Zij hebben sinds kort ook alle 

drie John Peters als coördinator. Dit heeft een 

extra stimulans gegeven om te zoeken waar we 

ook op praktisch, organisatorisch en op 

publicitair gebied zouden kunnen samen 

werken. Met name ter vergroting van onze 

bekendheid en de mate van participatie in onze 

activiteiten. Wat dit laatste betreft kan het 

“Stedenbanden filmfestival, waarvan de eerste 

editie op 29 oktober jongstleden plaatsvond als 

voorbeeld dienen. Ook wordt gedacht aan het 

organiseren van een “Werelddiner” samen met 

lokale restaurants, een gedeelde website en 

gezamenlijke verkoop van producten uit de 

diverse partnersteden. Al met al geeft het idee 

van verdere samenwerking een extra impuls aan 

het werk voor het komende jaar. Ik wens u allen 

een voorspoedig en hopelijk vredig 2024. 

 

Robert P. Scheelbeek, Voorzitter 

Stichting stedenband Dordrecht-Varna 

 

Lopital NL bv schenkt douchebedden  

Voor 10 tehuizen voor meervoudig 

gehandicapte kinderen in Varna en omgeving, 

zijn we op zoek naar 10 douchebedden. Nu 

worden de kinderen liggend op de grond 

gewassen, wat niet goed is voor de kinderen en 

zeker niet voor de ruggen van de medewerkers. 

Omdat de bedden niet te koop zijn in Bulgarije 

gingen we op zoek in Nederland. Al snel bleek 

het onbetaalbaar om nieuwe douchebedden te 

kopen. Vandaar dat we op zoek gingen op 

marktplaats. Nadat we er één gevonden 

hadden, die restauratie nodig had, namen we 

contact op met de producent “Lopital 

Nederland BV” in Oisterwijk. Zij nodigden ons 

meteen uit om te komen kijken in hun 

werkplaats.  

 

 

Marina Brinkman dolgelukkig 

 

Op 28 november reden Marina Brinkman 

(vrijwilliger van de stedenband en geboren in 

Varna) en John Peters naar Oisterwijk in de hoop 

een douchebed op te knappen. We hadden 

echter geen rekening gehouden met de 

goedgeefsheid van dit geweldige bedrijf. 

Samen met Hans Vermeer, sinds 35 jaar 

medewerker bij Lopital, liepen we door de loods 

waar we de ene na de andere verrassing kregen. 

Toen we een uur later verbouwereerd buiten 

stonden hadden we een nieuwe matras voor het 

via marktplaats gekochte bed, plus twee 

verrijdbare douchebedden, twee die aan de 

muur gemonteerd kunnen worden en een 

hydraulische aankleedbrancard. We kunnen niet 

wachten om ze naar Varna te brengen.  

 

Lopital bedankt 

  



Nieuwe burgemeester Varna 

  

Blagomir Kotsev (afbeelding wikipedia) 

 

Varna heeft na de verkiezingen van 5 november 

een nieuwe burgemeester: Blagomir Kotsev.  In 

een 2e verkiezingsronde werd de zittende 

burgmeester Ivan Portnyh verrassend, maar met 

duidelijke cijfers verslagen met 53 tegen 42%. 

Kotsev is van de nieuwe partij “We continue the 

change”. Deze partij is ook in Sofia en in 2 

andere grote steden de grootste partij. 

Daarmee is het een belangrijk politieke factor 

geworden. Zeker ook omdat de partij deel 

uitmaakt van de landelijke coalitie. Deze uit 

nood geboren samenwerking met GERB (de 

oude grote partij) heeft een wisselende premier 

en is voorlopig nog erg broos. 

 

Blagomir Kotsev is geboren en woonachtig in 

Varna. Hij behaalde cum laude zijn Bachelor 

“business administration” in Washington DC en 

een master in “Scheepvaart, Handel en 

Financiën” aan de City University in Londen. Na 

zijn terugkeer in Bulgarije werd hij directeur van 

de familierederij “Achilleos”. Sinds 2008 is hij 

meer gericht op aandelenhandel en op beheer 

van het “Horizont Complex” in the Seagarden in 

Varna, waarvan hij manager/eigenaar is. Een 

uitgaansgelegenheid met bars, hotel en 

restaurants en een thuishaven voor cultuur en 

kunst: https://www.horizont.bg/ 

Hij is een tijd regionaal gouverneur geweest, 

waardoor hij betrokken was bij besluiten over 

toegankelijkheid van The Seagarden (het 

fantastische park langs de stranden van Varna), 

het terugdringen van verkeer in de binnenstad 

van Varna, het moderniseren van het park en de 

wandelpromenades en versterking van de 

zeeweringen. Een van zijn stokpaardjes is het 

behoud van oudere gebouwen, die ten onder 

dreigen te gaan aan vernieuwingsdrang. De 

partij “We continue the change” is pro EG en 

zover ons bekend ook pro Oekraïne. Blagomir 

Kotsev is betrokken geweest bij het organiseren 

van de opvang van Oekraïners in Varna, wat 

goed georganiseerd schijnt te zijn.  

(Bron Wikipedia) 

 

Een nieuwe burgemeester betekent dat niet 

alleen de politici vervangen worden. Er komen 

ook nieuwe mensen op belangrijke ambtelijke 

posities. Ook het hoofd van het 

burgemeestersbureau, waarmee wij bij 

uitwisselingen samen werken, “Rosalina 

Demikova” vertrekt. Dat betekent dat nieuwe 

projecten een tijdje blijven liggen. Misschien 

komt er wel een heel nieuw beleid? Voor ons 

even afwachten. 

 

Ada D’Amacourt overleden 

In het zomernummer van onze nieuwsbrief 

maakte onze voorzitter Rob Scheelbeek nog 

enthousiast melding van het grote feest op 13 

mei in de Trinitatis-kapel, ter gelegenheid van 

het feit dat Ton Delemarre en Ada d'Hamecourt 

beiden 90 jaar waren geworden. We konden 

toen uiteraard nog niet bevroeden dat we zo 

spoedig daarna al afscheid van Ada moesten 

nemen. 

Ada en Ton stonden aan de wieg van onze 

stedenband. Hun grote netwerken, zowel in 

Dordrecht als in Varna hebben hiervoor een 

stevige basis gelegd. Ook na de officiële start 

van onze stedenband in 2001 hebben Ton en 

https://www.horizont.bg/


Ada ons in velerlei opzicht intensief bijgestaan. 

Veel van onze gasten uit Varna vonden in het 

huis van Ada en Ton een warm onthaal.  

Ada D’Amacourt  

 

Onvermoeibaar participeerden zij in veel van 

onze stedenbandactiviteiten. Alle betrokkenen 

bij de stedenband, in Varna en Dordrecht zullen 

Ada dus geweldig gaan missen. We hopen dat 

wij als bestuur nog vele jaren een beroep op de 

steun en adviezen van Ton kunnen blijven doen. 

 

Swimm to fight cancer 

Op 26 augustus waren Aleksandra Vachkova en 

haar coach Georgia Kadoglou, op uitnodiging 

van de Stedenband Dordrecht-Varna, aanwezig 

bij “Swim to fight cancer”. Na een korte 

ontmoeting bij “Post” met Nathan en Isabelle 

Janssen van de Dordtse Reddingsbrigade, die in 

2022 deelnamen aan de Galata Varna 

zwemmarathon, liepen we op een verrassend 

koele zaterdagochtend rond half 11 naar het 

Wantij, waar achter Kinepolis een waar 

zwemstadion was gebouwd. Rond 12 uur 

zwommen Aleksandra, Isabelle en Nathan 

gezamenlijk de 2500 meter.  

 

 

Isabelle, Aleksandra en Nathan 

 

Nadat ze kort geïnterviewd werden op het 

startplatform, zwommen ze onder een intussen 

dreigende lucht op eigen tempo de uitgezette 

route. Ondanks dat het grotendeels droog bleef 

moest een groepje deelnemers aan de 1000 

meter voortijdig het water uit vanwege 

naderend onweer. 

 

Alexandra Vachkova uit Varna 3e op 

Belgische Kampioenschappen Open Water 

Een dag later was alles anders. Terwijl in 

Dordrecht op dat moment de hemelsluizen 

opengingen nam Aleksandra in het Belgische 

Willebroek, onder een stralend zonnetje, deel 

aan de “Belgische Kampioenschappen open 

water zwemmen 5000 km”. Op het 

watersportcentrum “Hazewinkel”, zwom 

Aleksandra naar de 3e plaats, achter de 

Belgische Alisée Pisane en de Nederlandse 

Jenny Schouten. Met haar 17 jaar voor 

Aleksandra een geweldige prestatie, mede 

omdat ze niet gewend is om in dergelijk koud 

water te zwemmen. We kijken terug op een 

geslaagd weekend en hopelijk komt Aleksandra 

volgend jaar weer naar Dordrecht. Wie weet 

wint ze dan wel Open Belgische 

Kampioenschappen?  

 



 

Coach Georgia Kadoglou en Aleksandra 

Vachkova  

 

Stedenbanden filmfestival vraagt om een 

volgende editie in 2024 

In samenwerking met de Dordtse 

Stedenbanden Varna en Dordrecht Zuid-Afrika 

en met het “Eastern Neighbours Film Festival 

(ENFF)” en het “Afrika Filmfestival Leuven” 

organiseerden we op 29 oktober het eerste 

Stedenbanden filmfestival.  

Van 14.00 tot 21.00 uur was er en doorlopend 

programma met 3 films voor alle leeftijden, een 

infomarkt en een diner. Totaal waren er 70 

bezoekers die genoten van de films en de sfeer 

in een overvol net verbouwd DeWitt. De 

bezoekers hebben kennisgemaakt met het werk 

van de Stedenbanden Dordrecht-Varna, 

Dordrecht-Bamenda en Dordrecht-Dordrecht 

(Zuid-Afrika) en met de besturen.  

Het festival sloot af met de speelse Bulgaarse 

documentaire: “The cars we drove into 

capitalism”. De film is een nostalgische trip naar 

het verleden, naar de auto’s uit Oost-Europa van 

voor de val van de muur. Het is een speelse reis 

van Rusland, via Bulgarije en Tsjechië naar 

Duistland en Noorwegen langs mensen die 

verliefd zijn op hun Trabant, Tatra of Moskvich 

en die hun auto net zo of zelfs beter verzorgen 

dan hun kinderen. Maar de film gaat ook over 

de strijd tussen nostalgische gevoelen naar het 

roemrijke communistische verleden en de 

vrijheid die na het vertrek van de communisten 

teruggewonnen is.  

 

 

 

Volgend jaar volgt wellicht een nieuwe editie. 

Mensen die interesse hebben in film en in de 

stedenbanden nodigen we uit om contact met 

ons op te nemen om samen een mooi festival te 

organiseren in 2024. 

 

Aspirant bestuurslid Cees van Laren 

In 2007 kocht ik een huis in Bulgarije, in Devetak 

onderdeel van de stad Karnobat in het gewest 

Burgas. Tot 2021, toen ik mijn huis verkocht, heb 

ik Bulgarije elk jaar diverse malen bezocht, 

waarbij we zowel naar mijn huis gingen als de 

vele mooie gebieden in het land bezochten. Ik 

heb een aantal jaren een vastgoed-website 

gehad, waarop ik Bulgaarse huizen te koop 

aanbood en bijna tien jaar lang een webwinkel, 

waarmee ik Bulgaarse huidverzorgings-

producten verkocht op basis van de beroemde 



Bulgaarse rozenolie. Door mijn interesse voor 

Bulgarije heb ik me verdiept in de geschiedenis 

van Bulgarije en ik heb vrijwel de complete 

postzegelverzameling.  

Cees van Laren heeft geen kruiwagen nodig 

 

Ik ben 74 jaar en inmiddels ruim zes jaar 

gepensioneerd, nadat ik bijna 40 jaar heb 

gewerkt bij de gemeente Delft en de TU Delft. 

Bij de gemeente Delft was ik ook betrokken bij 

stedenbanden, waarbij we met name de 

economische relaties probeerden te versterken. 

Binnen de stedenband hoop ik mijn ervaringen 

in te zetten om de band tussen Varna en 

Dordrecht nog meer te versterken. Sinds juni 

2022 woon ik in een mooi appartement met 

uitzicht op het Overkamppark in Dordrecht. 

Daarvoor woonde ik in 's Gravendeel en in 

Schiedam. Naast interesse voor Bulgarije geniet 

ik, samen met mijn vrouw Tineke, van ons mooie 

appartement en we wandelen en fietsen graag. 

Ik heb een volkstuin in 's Gravendeel en houd 

van koken en reizen. 

 

Symfonie de prelude 

Toen we om 2022 op bezoek waren in Varna en 

in gesprek kwamen met Tsvetan Mimcholov, 

muzikant, componist, dj en eigenaar van een 

muziekschool in Varna, kwamen we op het idee 

om met jongeren uit Varna en Dordrecht een 

symfonie te componeren en op te nemen. 

Afgelopen week zaten 10 jongeren uit 

Dordrecht van het Dordts Jeugd Orkest in de 

studio van de Popcentrale om hun partijen op 

te nemen voor de prelude. (De intro van de 

symfonie). De week daarvoor hadden de 

jongeren in Varna al hun partijen ingespeeld.  

 

 

 

De komende weken wordt er een mix gemaakt, 

waarna we in het 2e deel van december 

verwachten de opnames te presenteren bij RTV 

Dordt.  

 

 

Mauro Goossen dirigeert het orkest 

 

We hopen dat dit slechts het begin van het 

project is en dat we er met de jongeren een hele 

symfonie van maken, die in Varna en in 

Dordrecht door de jongeren live gespeeld 

wordt. 

 

Bulgaarse dag 

Op zondag 10 september was de Stedenband 

Dordrecht-Varna uitgenodigd door ”Bibliotheek 

AanZet’, locatie binnenstad Dordrecht. Thema 

van de middag was ontmoeting met Bulgaarse 

Dordtenaren. Er was een gevarieerd 



programma, dat door Mw. Raia Mantovska, 

vertegenwoordiger van de Bulgaarse 

ambassade geopend werd.  

 

 

Aandachtig publiek tijdens de Bulgaarse dag 

 

Er volgde een directe videoverbinding met de 

bibliotheek in Varna waarbij de werkwijze van 

beide bibliotheken centraal stond, gevold door 

een korte film en een discussiepanel. Tijdens 

een Bulgaarse lunch was er gelegenheid voor de 

bezoekers om nader met elkaar kennis te 

maken. Voor de aanwezige kinderen was er een 

kinderprogramma. Het laatste programma-

onderdeel werd door de Dordtse 

Volksdansvereniging “Machar” verzorgd. 

Tijdens een workshop voor alle aanwezigen 

werden diverse eenvoudige Bulgaarse dansen 

aangeleerd. De St. Stedenband Dordrecht-

Varna had een kraampje ingericht en vestigde 

de aandacht op de lopende projecten. 

 

Varna uitgelicht “Seagarden” 

Wanneer je in Varna in de stad afdaalt naar de 

zee, kom je door een ongelooflijk mooi park, 

“the Seagarden”, waar van alles en nog wat te 

doen is. Het doet soms aan als het Vondelpark 

in Amsterdam, vanwege de vele sportende en 

spelende volwassenen en kinderen, maar het is 

meer dan dat. Het is het culturele centrum van 

Varna. Er is een natuurhistorisch museum, een 

maritiem museum, een observatorium, een 

dolfinarium, een aquarium, een dierentuin, een 

kinderboerderij, speeltuinen, een zwembad, 

tennisbanen, een openluchttheater en nog veel 

meer.  

 

 

 

En dan hebben het nog niet eens gehad over de 

vele bars, restaurants, terrassen en markten. Je 

kan er dagen lopen en iedere dag iets nieuws 

ontdekken. 

 

 

 

De Seagarden is het oudste en bekendste 

openbare park van Bulgarije en wordt ook wel 

het grootste aangelegde park van de Balkan 

genoemd. Het werd oorspronkelijk aangelegd 

als een kleine tuin voor de Ottomaanse 

burgemeester van de stad. Na de bevrijding 

stelde burgemeester Mihail Koloni in 1881 de 

aanleg van een stadstuin en een park aan zee 

voor.  

De Zeetuin beslaat tegenwoordig een 

oppervlakte van 26.000 m². Het is heerlijk om bij 

het aanbreken van de dag een wandeling door 

de tuin te maken of 's avonds naar de 

zonsondergang te kijken en daarna een vorkje 

te pikken en een drankje te drinken in een van 

de vele restaurant en bars.  


